
Zápis z jednání akademického senátu 30. 9. 2024 
 

Přítomni: K. Augsten, J. Blažej, P. Distler, T. Hobza, D. Chudožilov, D. Kobylka, 

Z. Legerský, Z. Potůček, M. Procházka, S. Skoupý, J. Sochor, P. Strachota, M. Tušek 

 

Omluveni: J. Bielčík, M. Čechová, D. Majerová, L. Heriban, B. Hrdličková 

 

 

Hosté (ne po celou dobu jednání): proděkan doc. Ing. Jan Čepila, Ph.D., děkan doc. Ing. 

Václav Čuba, Ph.D., prof. Ing. Igor Jex, DrSc., tajemnice Mgr. Alena Králová, proděkan prof. 

Mgr. Milan Krbálek, Ph.D. 

 

 

Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání 

• Vyhlášení přijímacího řízení do BS a navazujícího MS pro akademický rok 

2025/2026 

• Návrh na změnu studentských členů v Radách studijních programů 

• Vyhlášení voleb do AS FJFI 

• Informace děkana 

• Různé 

 

 

Zápis z jednání: 

 

1. Zasedání AS začalo schvalováním zápisu z minulého jednání. Zápis byl v předložené 

podobě bez připomínek schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 hlasů pro, 

0 proti, 0 se hlasování zdržel. 

 

2. Vyhlášení přijímacího řízení do BS a navazujícího MS pro akademický rok 2025/2026 

uvedl proděkan M. Krbálek. Soubor dokumentů obsahuje Vyhlášení přijímacího řízení do BS 

a navazujícího MS pro studium v českém a anglickém jazyce a jejich příslušné směrnice. 

Vyhlášení je předkládáno dříve než obvykle z důvodů lepší propagace FJFI. Změny oproti 

loňskému roku byly v předložených dokumentech zvýrazněny. Jde zejména o změny termínů 

a u Směrnice 2/2024 k přijímacímu řízení do BS v českém jazyce došlo ve druhé zaslané verzi  

ke zpřísnění požadavků na přijetí bez přijímacích zkoušek (snížení průměru známek 

profilových předmětů z 1,8  na 1,5, zkrácení doby prokazování známek předmětů 

u maturitních zkoušek na 3 roky) a úpravy v hodnocení v případě skládání přijímacího testu. 

K návrhu se rovněž vyjádřil předseda komise pro studijní záležitosti AS FJFI, který za komisi 

doporučil k diskusi zejména změny zkrácení doby prokazování známek předmětů maturitních 

zkoušek a jejich formulaci. 

Velká diskuse byla vedena zejména ke Směrnici proděkana č. 2/2024 k přijímacímu řízení do 

BS a navrženému zpřísnění podmínek pro prominutí přijímací zkoušky. Byla řešena otázka 

statistických podkladů pro podporu navržených změn a zejména možný dopad na počet 

přijímaných studentů do BS. V tomto směru se neočekává výrazný pokles studentů a změny 

mohou pozitivně ovlivnit koeficient K používaný při hodnocení studia a zvýšit prestiž FJFI 

mezi středoškolskými studenty. Navrhované podmínky přijímání do BS byly rovněž 

diskutovány v kontextu dalších fakult a vysokých škol i různých typů maturitních zkoušek 

z matematiky. Diskutováno bylo také vyhlášení přijímacího řízení do navazujícího MS, např. 

podmínky pro vyhlášení přijímacího řízení do konkrétního studijního programu. Zmíněna 

byla rovněž špatná přehlednost a snížená přístupnost informací pro zájemce o studium na 

webových stránkách FJFI.   



Při schvalování Směrnice proděkana č. 2/2024 k přijímacímu řízení do BS byly schvalovány 

dvě verze návrhu: 

a) později zaslaná směrnice se změnou v odstavci III v období pro splnění podmínek pro 

prominutí přijímací zkoušky z roku 2020 na rok 2023 (a vynecháním jednotlivých školních 

roků), podmínkou průměrného prospěchu z alespoň jednoho profilového předmětu nejvýše 

1,5 a s dodatkem na konci odstavce o podrobnostech specifikovaných ve Směrnici proděkana 

k pravidlům promíjení přijímací zkoušky. V odstavci IV, bodu 6. jsou pak hodnoty 70 % a  

50 %.  

Hlasování o návrhu a) skončilo výsledkem: 7 hlasů pro, 5 proti, 1 se hlasování zdržel. 

b) původní zaslaný dokument s drobnou změnou v odstavci III v období pro splnění 

podmínek pro prominutí přijímací zkoušky z roku 2020 na rok 2023 a s dodatkem na konci 

odstavce o podrobnostech specifikovaných ve Směrnici proděkana k pravidlům promíjení 

přijímací zkoušky.  

Hlasování o návrhu b) skončilo výsledkem: 6 hlasů pro, 2 proti, 5 se hlasování zdrželo. 

Na základě hlasování byl tedy přijat návrh Směrnice proděkana č. 2/2024 výše označený a).  

Vyhlášení přijímacího řízení do BS a navazujícího MS pro akademický rok 2025/2026 bylo 

schváleno s navrženými změnami ve Směrnici proděkana č. 2/2024 aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

Dopad schválených změn na počty studentů i jejich studium bude v následujících letech při 

přijímacím řízení vyhodnocován. 

 

3. Návrh na změnu studentských členů v Radách studijních programů komentoval proděkan 

M. Krbálek. Důvodem většiny navržených změn je ukončení studia původních studentských 

členů. Z AS zazněla připomínka k nutnosti aktualizovat tituly všech studentských členů rad. 

Návrh na změnu studentských členů v Radách studijních programů byl schválen aktuálním 

počtem přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

4. Vyhlášení voleb do AS FJFI uvedl předseda AS T. Hobza. Protože není dosud definitivně 

stanoven termín voleb do AS ČVUT, na který je harmonogram navázán, byla nejdříve volena 

volební komise. Byli navrženi kandidáti: 

• Ing. RNDr. Petr Distler, Ph.D. et Ph.D. (akademický pracovník) 

• doc. Ing. Matěj Tušek, Ph.D. (akademický pracovník) 

• David Chudožilov (student) 

• Ing. Jakub Kořenek (student) 

• Bc. Zdeněk Legerský (student) 

• Ing. Stanislav Skoupý (student) 

Volební komise byla v uvedeném složení schválena aktuálním počtem přítomných senátorů: 

11 hlasů pro, 0 proti, 2 se hlasování zdrželi. 

Jako předseda volební komise byl navržen a následně hlasováním aktuálním počtem 

přítomných senátorů zvolen S. Skoupý a jako místopředseda P. Distler: 11 hlasů pro, 0 proti, 

2 se hlasování zdrželi. 

Volební komise ve stejném složení včetně funkce předsedy a místopředsedy byla jmenována 

rovněž jako dílčí volební komise do voleb AS ČVUT aktuálním počtem přítomných senátorů: 

13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

Vyhlášení voleb bylo z předchozích let aktualizováno do podoby zaslané v podkladech. 

Harmonogram voleb byl navržen na základě odhadu termínu voleb do AS ČVUT a změny 

volebního řádu na: 

- 12.11. – předložení seznamů oprávněných voličů z akademické obce volební komisi 



- 14.11. – zveřejnění seznamů oprávněných voličů z akademické obce 

- 20.11. do 14:00 – uzávěrka přihlášek kandidátů (na sekretariátu děkana FJFI) 

- 21.11. – zveřejnění jmen kandidátů 

- 26.11.-28.11. – volby 

Text vyhlášení voleb s doplněnými výše uvedenými daty a schválenou volební komisí byl 

schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo.  

Variantu vyhlášení voleb do AS FJFI se schváleným textem po upřesnění data voleb do AS 

ČVUT on-line formou per-rollam podpořilo aktuálním počtem přítomných senátorů: 13 hlasů 

pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

5. Děkan FJFI V. Čuba informoval přítomné o: 

- rekonstrukci budov v Břehové ulici a Trojanově ulici pro zvýšení energetické 

účinnosti. V rámci rekonstrukce proběhne výměna oken, topného systému, svítidel 

apod. Plánovaný termín rekonstrukce je 1.1. 2025 až 30.4. 2026, lze však očekávat 

posuny. Financování bude zajištěno dotací Evropské rozvojové banky a menší 

spoluúčastí FJFI. Hledá se rovněž financování pro rekonstrukci budovy v Děčíně.   

- zvýšení prostředků z MŠMT na VVŠ o cca 4 miliardy Kč v příštím kalendářním roce 

- situaci okolo novely VŠ zákona  

- novém mzdovém předpisu ČVUT, kterým se od 1.1.2026 zavádí jednotné mzdové 

tarify. Tento předpis by měl pracovníkům přinést mírné zvýšení mezd. 

- evaluaci ČVUT mezinárodním evaluačním panelem, která proběhne v květnu 2025. 

Cílem je dosáhnout hodnocení výzkumné univerzity kategorie A. 

- přípravě stavby budovy ČVUT v Motole, kde je již připravována projektová studie. 

 

6. V bodu „Různé“ byly probírány následující záležitosti:  

- usnesení k financování veřejného vysokého školství v ČR. Usnesení bylo přítomným 

předneseno a představeno v kontextu dalších vysokých škol i financování vysokého školství. 

Po diskusi bylo usnesení zformulováno v podobě: "Akademický senát konstatuje, že současný 

dlouhodobě trvající neuspokojivý stav financování veřejného vysokého školství významně 

brzdí rozvoj vysokých škol a výzkum a vývoj v České republice, a vyjadřuje podporu návrhu 

na navýšení institucionálních prostředků na VVŠ ve výši 11 miliard ročně (ve srovnání s 

rokem 2024) a formulaci plánu na stabilizaci financování vysokého školství na období 2025-

2030".  

Usnesení bylo schváleno aktuálním počtem přítomných senátorů: 10 hlasů pro, 0 proti, 2 se 

hlasování zdrželi. 

 

Příští zasedání AS FJFI se uskuteční 21. 10. 2024. 

Zapsal: Dušan Kobylka 

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 

 


